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Motie: Begroting Stimuleren woningbouwontwikkeling

De raad van de gemeente Cranendonck bijeen in vergadering op 12 november 2019,
behandelend agendapunt Programmabegroting 2020;

overwegende dat:
® we een aantrekkelijke gemeente willen zijn voor jongeren om zich te vestigen
° we een aantrekkelijke gemeente willen zijn voor ouderen om langer zelfstandig te

wonen
© de woonvisie 2018-2030 in januari 2018 is vastgesteld, en het

uitvoeringsprogramma Van visie naar realiteit  ter kennisgeving is aangenomen
o er op dit moment te weinig woningbouw plaatsvindt waardoor we de ambities/

behoeften zoals geformuleerd in de woonvisie niet gaan halen
e dat het niet aanvaardbaar is inwoners en andere partijen in de woningbouw nog

langer te laten wachten
® het contingent te bouwen woningen structureel niet gehaald is
® in het verleden verzuimd is om tijdig voor te bereiden (bijv. Neerlanden II) waardoor

kostbare tijd verloren is gegaan

roept het college op:
® pro-actief met projectontwikkelaars, particulieren en woningstichtingen in gesprek te

gaan, hun initiatieven voortvarend ter hand nemen, en samen op te trekken om

(starters- en levensloopbestendige) woningen en passende woonconcepten voor

diverse doelgroepen te ontwikkelen en gerealiseerd te krijgen
® alvast voor te bereiden op woonbehoefte die de komende jaren gaat ontstaan, zoals

bijvoorbeeld de planvoorbereiding van Boschakkers II in Budel
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Cranendonck

CRANENDONCK

Motie: Cultuurmiddelen

De raad van de gemeente Cranendonck bijeen in vergadering op 12 november 2019,
behandelend agendapunt Pro grammat egroting 2020;

Overwegende dat:
o Cultuur in Cranendonck inmiddels steeds meer op de kaart staat
o We verenigingen en initiatieven op gebied van cultuur willen ondersteunen bij de

ontwikkeling van hun activiteiten en hun organisatie
© Deze verenigingen en initiatieven een belangrijke verbindende rol spelen in de

samenleving
© We een gezond verenigingsleven willen behouden
© We da rom het in de gemeente aanwezige aanbod en potentieel in cultuur zoveel

mogelijk willen benutten

Roept het college op:
© In kaart te brengen welke vormen van cultuurparticipatie en cultuureducatie in de

Cranendonckse gemeenschap aanwezig zijn.

© Vervolgens binnen dezelfde financiële kaders de nu beschikbare financiële middelen
zo te verdelen dat Cranendonckse initiatieven meer gewaardeerd worden dan
initiatieven van buiten de gemeente.

En gaat over tot de orde van de dag.
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Motie Grip op gemeenschappelijke regelingen

De raad van de geme nte Crane donck in de vergadering bijeen de dato 12 november 2019,

behandelend de Programmabegroting 2020

Overweg nde dat:
® Gemeenschappelijke regelingen ons in staat stellen om effectief en efficiënt

grensoverschrijdend samen te werken;
® We als gemeente, ook vanuit een solidariteitsgedachte, door een gemeenschappelijke

regeling, kosten kunnen verdelen wanneer door decentralisatie de geldstroom vanuit het

Rijk steeds minder wordt;
e Het praktisch en efficiënt kan zijn om uitvoerende taken te beleggen bij

gemeenschappelijke regelingen;
© Daardoor een aanzienlijk deel van de gemeentelijke begroting toegewezen wordt aan

gemeenschappelijke regelingen;
® De budgettaire taak, als een van de kerntaken van de gemeenteraad, echter niet onder

druk mag komen te staan;
© Bestuursleden van gemeenschappelijke regelingen, vanuit hun expertrol, collegeleden

zijn;
© Zij hierdoor met betrekking tot de budgettaire taak, de gemeenteraad

vertegenwoordigen;
® Collegeleden als bestuurslid van een gemeenschappelijke regeling hierdoor een grote

verantwoordelijkheid hebben ten aanzien van een klassieke kerntaak van de

gemeenteraad;

© De gemeenteraad de portefeuillehouder ziet als een vertegenwoordiger van de

gemeenteraad.

Roept het college op:
In de rol van AB-lid van de GR-en:

- de gemeenteraad pro-actief te consulteren voordat hij zijn standpunten in het bestuur van

de gemeenschappelijke regeling inbrengt;
- actief te lobbyen om het onderwerp  bezuinigingen GR  op de agenda van de GR te krijgen;
- achteraf de gemeenteraad te rapporteren over zijn gepleegde inzet en behaalde effect;
- zodoende verantwoording af te leggen over de manier waarop hij de budgettaire taak van

de raad heeft uitgevoerd.

En gaat over tot de orde van de dag.

Janneke van Happen Jordy Drieman
VVD Cranendo ck
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Motie toevoegen woningbouwmogelijkheden aan bestemmingsplannen

De Raad van de gemeente Cranendonck in vergadering bijeen d.d. 12 november 2019  overwegende

dat:

© Het, met name voor starters, steeds moeilijker wordt om een woning te kunnen kopen,

© Ouderen steeds meer aangemoedigd worden om zelfstandig te blijven wonen,

© Door het PAS (stikstofbeleid) moeilijker wordt om nieuwbouwprojecten te realiseren,

© Er in de gemeente Cranendonck op diverse locaties panden aanwezig zijn, welke bij uitstek

geschikt zijn voor woningsplitsing (b.v. voormalige boerderijen, voormalig winkelpanden,

royale  woningen...),

© Leegstand en verpaupering van gebouwen ongewenst is,

© Er vaak geen enkele ruimtelijke belemmering is om deze panden te splitsen,

Verzoekt het College:

-Te onderzoeken op welke manier invulling gegeven kan worden aan een ruimere mogelijkheid tot

woningsplitsing in alle bestemmingsplannen en met een voorstel hieromtrent naar de raad te

komen, uiterlijk 1 april 2020.

En gaat over tot de orde van de dag.

Namens de fractie ELAN,

Carry van Rooij
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Amendement: Begroting 2020

De raad van de gemeente Cranendonck in vergadering bijeen d.d. 12 november 2019 

Overwegende dat:

© De reservepositie flink is afgenomen de afgelopen jaren.

© Er voor de jaren 2020 en 2021 weer forse onttrekkingen gepland staan.

® Dat o.a. een verdere beperking van de prijscompensatie van 75% naar 50% geen structureel

financieel realistisch beleid is.

© Dat verdere bezuinigingsvoorstellen en aanpassingen daarom noodzakelijk zijn.

Besluit:

De volgende aanpassingen aan de begroting 2020 door te voeren:

2020 2021 2022 2023
Saldo Begroting -905 -662 97 444
Voorstellen

1 Minder capaciteit Jongerenwerk 27 27 27
2 Minimabeleid 12 25 25 25
3 Bezuiniging Rick 50 75 75

Meerkosten lokaal cultuurbeleid verenigingen -10 -20 -30

4 Middel voor uitwerken sportvisie stoppen in 2022 15 15
Minder voor Metalot/ Benchmark en Kansen over Grenzen
120kipv 183k 18 48 63 63

6 Besparing Visie economisch Cranendonck 70K ipv 107K 14 14
7 Besparing Zwembad 30
8 Minder extra middelen voor personeel 130 130 130 130

9
Minder ambities is minder capaciteit wethouders 2,7 fte ipv
3 fte 34 34 34

10 Bezuiniging Verenigingssubsidies schrappen -40 -40 -40 -40

11 Schrappen extra 2,8% OZB 2022 -150 -150

12 Prijscompensatie naar 75% -120 -150

13 Spreiden middelen voor de omgevingswet 55 17 -72

14 niet realistische bezuiniging WMO - huishoudelijke hulp -50 -50 -50 -50

Totaal Saldo -780 -431 28 437
En gaat over tot de orde van de dag,

Namens fractie ELAN,

Patrick Beerten
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Toelichting voorgestelde maatregelen:

1. Bij de begroting 2018 is de structurele capaciteit van het Jongerenwerk uitgebreid met 107.000 euro . Deze

weer een klein beetje terugbrengen vanaf 2021 en hier 27.000 euro structureel op besparen.

2. In het gemeentelijk minimabeleid gaat meer dan een half miljoen euro om. Hier opbouwend een kleine

besparing verwezenlijken van 25.000 euro.

3. Aan de regionale cultuurinstelling Rick wordt nog een flinke subsidie verstrekt. Deze subsidie terugbrengen

met 75.000 euro. Van deze 75.000 euro - structureel 30.000 euro lokaal terecht laten komen bij

verenigingen voor uitvoering lokaal cultuurbeleid.

4. Bij de begroting 2019 zijn er middelen beschikbaar gesteld om de sportvisie op te stellen. Deze extra

toevoeging van 15.000 euro in 2021 stoppen. En met de bestaande middelen welke nu in het huidige

sportbeleid omgaan de nieuwe sportvisie uitvoeren.

5. De Raad heeft bij de Begroting 2019 vanaf 2021 183.000 euro structureel extra beschikbaar gesteld voor

Metalot/Benchmark en Kansen over Grenzen. Kiezen voor een lager ambitieniveau op deze terreinen, maar

nog wel 120.000 euro structureel hier voor reserveren, (inclusief besparing 15K besparing voor 2020 en 2021

besloten in de kadernota)

6. De Raad heeft bij de Begroting 2018 107.000 euro structureel extra beschikbaar gesteld voor de Visie

Economisch Cranendonck vanaf 2020. Hierbij is bij de kadernota besloten om 23.000 euro structureel

minder beschikbaar te stellen. Hier nog 14.000 euro extra op besparen.

7. Het zwembad is een zeer kostbare voorziening. Bekijken of er nog een besparing van 30.000 euro te

behalen is vanaf 2023.

8. Er wordt 330.000 euro extra gevraagd voor personeel en organisatie. Gezien de tekorten voor de jaren 2020

en 2021 niet 330.000 euro structureel beschikbaar stellen maar structureel 200.000 euro extra vanaf 2020.

9. Nu het gemeentebestuur kiest om minder ambitieus te zijn is het ook mogelijk en realistisch om vanaf 2021

de wethouderscapaciteit met 0,3 fte naar onderen bij te stellen. Dit is een besparing van 34.000 euro.

10. Vanaf 2020 is er een bezuiniging op de verenigingssubsidies ingeboekt. Omdat nu het budget al onvoldoende

is en er al 9% extra moet worden bezuinigd op de accommodatiesubsidies, lijkt ons verder bezuinigingen niet

wenselijk en realistisch. Daarom schrappen we het geplande bezuinigingsvoorstel van 40.000 euro.

11. In het raadsprogramma is afgesproken om de OZB alleen te verhogen met het inflatiepercentage. Omdat het

in 2022 niet noodzakelijk is om de OZB nog extra te verhogen met 2,8%, dit uit het meerjarenperspectief

vanaf 2022 halen.

12. Het is absoluut niet realistisch om voor de lonen en prijzen meerjarig rekening te houden met een

prijscompensatie van 50% structureel. Dit vanaf 2022 compenseren en weer rekening te houden met een

percentage van 75%.

13. Gezien de onzekerheid en het realiteitsgehalte m.b.t. de invoering van de omgevingswet de benodigde

middelen 272k spreiden over de jaren 2020 tot en met 2022.

14. Het is niet realistisch en bovendien onwenselijk om gezien de steeds vergrijzende bevolking fors te gaan

besparen op de huishoudelijke hulp



Amendement: Begroting 2020 -Verenigingssubsidies

De raad van de gemeente Cranendonck in vergadering bijeen d.d. 12 november 2019 

Overwegende dat:

® Vanaf 2020 is er een bezuiniging van 40.000 euro op de verenigingssubsidies

ingeboekt.

© Het budget nu al onvoldoende is. Er moet dit jaar al 9% extra worden bezuinigd op

de accommodatiesubsidies voor de verenigingen

© De afgelopen jaren is er ook al bezuinigd op de verenigingen, doordat niet

altijd de prijscompensatie is toegevoegd aan het budget van de

verenigingssubsidies.

® De verenigingen het cement van de Cranendonckse samenleving vormen.

© Het vrijwilligerswerk juist moet worden gestimuleerd en niet moet worden

afgestraft.

© Dat er wel flink meer geld voor personeel wordt uitgetrokken. Dit moet weer

worden betaald door bezuinigingen op o.a. de verenigingen.

Besluit:

-De bezuiniging op de verenigingssubsidies van 40.000 euro structureel te schrappen.

En gaat over tot de orde van de dag,

Namens fractie ELAN,

Patrick Beerten
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CRANENDONCK

Amendement: Septembercirculaire

De gemeenteraad van de Gemeente Cranendonck in vergadering bijeen op 12 november 2019

Overwegende dat:

® De gemeente Cranendonck in de afgelopen jaren behoorlijk heeft  eïnvesteerd en er daarnaast veel
eld onvoorzien is gegaan naar het bieden van de juiste zorg binnen het Sociaal Domein.

® Dit alles de solvabiliteit van de  emeente Cranendonck niet ten goede is gekomen.

® De Algemene Reserve Vrij Aanwendbaar (ARVA) volgens de Begroting 2020 op 31-12-2020 gedaald is
tot een bedrag van € 7.498.939.

® Eventuele financiële meevallers weloverwogen ingezet dienen te worden voor Cranendonck en haar

inwoners en geen onderdeel moeten uitmaken van deze Beg otingsdiscussie.

Besluit:

Het voorliggende besluit als volgt te wijzigen:

® Punt 4 van het voorliggende besluit te wijzigen in:

Voordelen van de septembercirculaire 2019 toe te voegen aan de ARVA om de financiële positie van de
gemeente Cranendonck te verbeteren 

En gaat over tot de orde van de dag

VVD Cranendonck
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CRANENDONCK

AMENDEMENT

Ame dement; Woningbouworoeramma

De gemeenteraad van de Gemeente Cranendonck in vergadering bijeen op 12 november 2019

Overwegende dat:

© De realisatie van het aantal woningen in de voorgaande jaren op 65% uitkwam.

© Er op dit moment te weinig woningen gerealiseerd worden om te voldoen aan de behoeften van de

Cranendonckse inwoners en de ambities van onze gemeenteraad verwoord in het

uitvoeringsprogramma  van visie naar realiteit .

© Tijdens de informatieavond 'versnelling in wonin bouw  op 10 september 2019 bleek dat we nog altijd
geen plannen ma en voor uitbreidingslocaties omdat we eerst blijven wachten op initiatieven voor
inbreidingsiocaties

® Inbreidingsiocaties volgens de Begroting 2020 'in de praktijk zeer (vooral financieel) lastige projecten
blijken te zijn en we de afgelopen jaren eigenaren van grondruim voldoende de kans hebben gegeven
om een bouwvergunning aan te vragen op hun inbreidingsiocaties

® Er in de afgelopen jaren veel tijd en energie is gestoken in inbreidingsiocaties en uit de technische
antwoorden is gebleken dat het met een onderbouwing mogelijk is om een uitbreidingslocatie te gaan
voorbereiden.

Besluit:

Het voorliggende besluit als volgt te wijzigen:

© Punt 6 toe te voegen aan het voorliggende besluit:

'Op het gebied van woningbouw binnen de bestaande formatie de prioriteit te verleggen en actief aan
de slag te gaan met het voorbereiden van een of meerdere uitbreidingslocaties om ervoor te zorgen dat

de gemeente aan de huidi e en toekomstige woonbehoeftes van haar inwoners kan voldoen'

En gaat over tot de orde van de dag

VVD Cranendonck

Jordy Drieman
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MOTIE
CRANENDONCK

Motie: Subsidiebeleid

De gemeenteraad van de Gemeente Cranendonck in vergadering bijeen op 12 november 2019

Overwegende dat:

• Het kennelijk niet mogelijk is om de subsidieverordening makkelijker of meerjarig te maken zodat de
taakstelling die is opgelegd binnen de eigen organisatie gerealiseerd kan worden, terwijl dit wel het
doel was van de motie die bij de begrotingsbehandeling in 2019 is ingediend.

• In de Begroting 2020 door het college toch wordt voorgesteld om in 2020 het subsidieplafond
daadwerkelijk te verlagen en samen met verenigingen en/of stichtingen in een participatietraject een
nieuw subsidiebeleid te ont ikkelen.

• Verenigingen al enkele jaren op een te laat moment geconfronteerd worden met de toekenning van

de subsidie en eventuele kortingen.

• Er geen budget is om de taakstelling teru  te draaien.

Roept het college op:

• In 2020 te komen tot een maatschappelijk gedragen subsidiebeleid, zodat subsidies voor 2021 tijdig
kunnen worden toege end en de raad hier uiterlijk op 1 juli 2020 over te informeren.

• Daarbij rekening te houden met het feit dat verenigingen en/of stichtingen ook in de toekomst
ondersteuning verdienen, omdat zij samen met al hun vrijwilli ers een belan rijke bijdrage leveren
aan de sociale cohesie in onze maatschappij.

En gaat over tot de orde van de dag

VVD Cranendonck
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CRANENDONCK

De gemeenteraad van de Gemeente Cranendonck in vergadering bijeen op 12 november 2019

Overwegende dat:

e In het verleden door de gemeenteraad geen  eld is gereserveerd voor het (groot) onderhoud van
gemeentelijke gebouwen en bezittingen.

® Op dit moment gewerkt wordt aan een meerjarig onderhoudsprogramma (MJOP)
sportaccommodaties.

o Verenigingen in nood niet de dupe mogen worden en zeker niet geremd mogen worden in hun

ontwikkeling.

© Als verenigingen goede plannen hebben, waarmee ze de toekomsti e ambities van hun vereniging
kunnen realiseren, dient de gemeente gebruik te maken van de kwaliteit binnen deze verenigingen.

Roept het college op:

® in overleg met de verenigingen te komen met een oplossing voor de knelpunten op de sportparken in

Maarheeze (HCC Cranendonck) en Budel (sv Budel) en dit uiterlijk op 01 juli 2020 terug te koppelen aan
de gemeenteraad.

En gaat over tot de orde van de dag

Jordy Drieman
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Motie: Bouw van Tiny Houses en flexwoningen:

Raadsvergadering: 12 novembe  2019

De raad van de gemeente Cranendonck in vergadering bijeen op 12 november 2019;

Overwegende dat,

o Er een prima woonvisie ligt, die vertraging oploopt vanwege de stikstofproblematiek

en de afhankelijkheid van de voortgang van individuele burgers met inbrei-locaties

© Het college naar mogelijkheden zoekt om realisering van de plannen te versnellen

© De samenstelling van onze bevolkingspopulatie verandert en veroudert, met als

gevolg verandering van woonbehoefte

© Er een toenemende behoefte is aan levensloopbestendige woningen en er een tekort

is aan grote(re) doorstroomwoningen

® Er steeds meer 1 en 2 persoonshuishoudens komen, waar onvoldoende gepaste

huisvestingsmogelijkheden voor zijn

© Er lange wachttijden zijn voor sociale huur, waarbij statushouders en andere

urgentiegevallen  de wachttijd voor andere, regulier ingeschreven inwoners nog

langer maken

Roept het college op:

1. In het le kwartaal 2020 te onderzoeken welke mogelijkheden er zijn, om enkele

percelen of inbreidingslocaties aan te wijzen voor  tiny houses  of flexwoningen

2. Te onderzoeken of er particuliere initiatieven of coöperatieve burgerinitiatieven

mogelijk zijn, die hierop in willen spelen

3. De raad over de resultaten te informeren bij de kadernota 2021 en een

raadsvoorstel voor te bereiden

en gaat over tot de orde van de dag

namens de fractie Pro6 Namens de fractie ELAN, Namens Cranendonck Actief!
Cranendonck, Carry van Rooij Koen van Laarhoven

Wim Aarts
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Motie: Burgerparticipatie en burgerinitiatieven

Raadsvergadering van 12 november 2019

De raad van de gemeente Cranendonck in vergadering bijeen op 12 november
2019,

Overwegende dat,

© Mensen kansen moeten krijgen om aan het begin van beleidsvorming

hun zegje te doen

® Burgerinitiatieven serieus genomen moeten worden en dat de kans op

draagvlak dan het grootst is

© Burgers recht hebben op respons

® Burgerparticipatie  als speerpunt benoemd is in het raadsprogramma
Samen doen"

© De raad ernaar streeft een open, transparant en betrouwbaar

publiekrechtelijk orgaan te zijn

Roept het College op:

Dor sraden, dorpsplatforms serieus te nemen, hiermee adequaat om te gaan

en hen te faciliteren, omdat burgerparticipatie en burgerinitiatieven dan

worden gedragen en méér kans hebben op succes

en gaat over tot de orde van de dag

namens de fractie Pro6 Cranendonck,

Wim Aarts



CRANENDONCK

G'anendonck

CRANENDONCK

Motie: Onderzoeken of er mogelijkheden zijn tot financiering voor aanleg van extra

parkeerplaatsen en uitbreiding van de fietsenstalling ( meer afsluitbare fietsboxen) bij NS

station Maarheeze

Raadsvergadering : 12 november 2019

De raad van de Gemeente Cranendonck in vergadering bijeen op 12 november 2019 

Overwegende dat,

® Het aantal parkeerplaatsen bij het NS station Maarheeze ontoereikend blijkt te zijn

« Het parkeren in de bermen vaak tot gevaarlijke situaties leidt

o De fietsenstalling nu vaak overvol is, waardoor mensen de auto pakken en de fiets

daar niet durven te stallen

® Reizen per openbaar vervoer veel duurzamer is en daarom meer gepromoot moet

worden

o Door te treinen er een bijdrage geleverd wordt aan het verkleinen van de files op de

A2 richting Eindhoven en daardoor minder C02- en fijnstof uitstoot

• Er veel werknemers uit de Brainport regio in Maarheeze e.o. wonen en zo verleid

zouden kunnen worden met het openbaar vervoer te reizen

Roept het College op:

1. Te onderzoeken en of er mogelijkheden zijn tot financiering van aanleg voor extra

parkeerplaatsen en uitbreiding van de fietsenstalling (meer afsluitbare fietsboxen)

vanuit Brainport/MRE (mobiliteit), en/of Prorail, of subsidiëring door de Provincie

Noord-Brabant of in het kader van het geld dat beschikbaar is gesteld door de

Programmaraad SmartwayZ.

2. Mocht dat het geval zijn, dan een raadsvoorstel hiervoor te bereiden en dat aan

de raad voor te leggen

en gaat over tot de orde van de dag
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Amendement: Terugdraaien bezuiniging subsidies sportverenigingen

Raadsvergadering: 12 november 2019

De raad van de Gemeente Cranendonck in vergadering bijeen op 12 november 2019,

Overwegende dat:

o Sportverenigingen een belangrijke sociale verbindende rol vervullen en de gezondheid

positief beïnvloeden

© Sportverenigingen bijdragen aan het leren samenwerken in een team

e Sportverenigingen grotendeels gerund worden door vele vrijwilligers, die met grote inzet

en energie de smeerolie zijn voor deze verenigingen

® Het budget van 800.000 euro voor de visie op de bedrijfsvoering, beoogd voor de jaren

2017-2019, nu al 2 jaar fors onder besteed wordt en verwacht wordt dat er eind dit jaar

ongeveer 300.000 euro zal overblijven

® De inhuurbudgetten al fors gestegen en opgehoogd zijn om het werk aan te kunnen

© De druk op de organisatie ook in 2020 hoog zal zijn, waardoor de ruimte voor besteding

van dit budget laag zal zijn

Besluit:

1. De korting op de subsidies voor de sportverenigingen voor 2020 te schrappen

2. Dit te bekostigen door 50% van het resterende budget ( zijnde 150.000 euro) voor de

visie op de bedrijfsvoering door te schuiven naar 2020 en een gedeelte ( zijnde 40.000

euro) van de overige 50% hiervoor aan te wenden

3. Het restant van de overige 50% ( 150.000 euro-40.000 euro=110.000 euro) onder te

brengen in de ARVA

En gaat over tot de orde van de dag



pro©
Amendement voor structureel behoud van DigiTaalhuis, ook na 2020

Raadsvergadering: 12 november 2019

De raad van de Gemeente Cranendonck in vergadering bijeen op 12 november 2019 

Overwegende dat:

© In de 2e Burap 2019 op blz. 32 opgenomen is dat noch Bibliotheek de Kempen noch

de Gemeente Cranendonck structureel geld opgenomen hebben in de begrotin en

voor het behoud van het DigiTaalhuis voor na 2020

© In 2021 het Rijk de inburgeringscursussen gaat overhevelen naar de gemeentes

®  t DigiTaalhuis in de bibliotheek een uitstekende plaats is om de taalvaardigheid van

allochtonen, maar ook van laaggeletterde autochtonen te stimuleren

® Veel allochtonen en laaggeletterde autochtonen zich in een isolement bevinden en

daardoor erg eenzaam zijn, door onvoldoende beheersing van de Nederlandse taal,

en daardoor niet volledig aan de maatschappij kunnen deelnemen

© Door een goede beheersing van de Ned. taal aansluiting en participatie op de

Nederlandse samenleving gemakkelijker verlopen zal en kansen op de arbeidsmarkt

zullen toenemen

© Nu nog onbekend is, hoeveel geld het Rijk beschikbaar zal stellen voor uitrol van de

inburgeringscursussen

© Als dit amendement aangenomen zal worden, de overheveling via de jaarrekening

2019 onnodig zal zijn

Besluit:

1. Vanaf 2020 in de kadernota 2021 te borgen in de begroting van de gemeente

Cranendonck voor 2021, 2022, 2023 en 2024 structureel een bedrag van 17.500

euro op te nemen voor behoud van het DigiTaalhuis, te betalen uit de gelden van

de septembercirculaire van 2019 e.v.

2. Eveneens een p.m. post hierbij op te nemen voor de inburgeringscursussen en

daarvoor de gelden te gebruiken, die vanuit het Rijk daarvoor beschikbaar worden

gesteld

en gaat over tot de orde van de dag,

namens de fractie Pro6
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Amendement spreiding  i delen invoering Omgevïngswet

De raad van de gemeente Cranendonck in vergadering bijeen d.d.12 november 2019, overwegende dat:

e Het college voorstelt voor 2020 150k en voor 2021 112k incidenteel beschikbaar te stellen voor de
invoering van de omgevingswet;

® De invoeringsdatum van de wet (beoogd 1-1-2021) nog steeds niet zeker is, het college aangeeft dat
het hier een globale inschatting betreft van de aanloopkosten die mogelijk voor rekening van de
gemeente komen (ook het rijk zal bijdragen aan de invoeringskosten, maar nog niet bekend is hoeveel)
en dat de wethouder heeft aangegeven dat de totale invoering van de omgevingswet  misschien wel 10
jaar kan gaan duren ;

® Het college bij de tweede burap 2019 voorstelt 20k voor de invoering van de omgevingswet over te
hevelen naar 2020;

® Het daarmee niet onverantwoord lijkt op basis van de kennis van nu de aanloopkosten van de
omgevingswet voor de gemeente Cranendonck uit te smeren over meerdere jaren.

Besluit:

De voorgestelde aanloopkosten Omgevingswet (2020: 150k en 2021: 112k) te spreiden voor vier jaar (2020
t/m 2023) voor 65k per jaar).

en gaat over tot de orde van de dag.

Namens de fractie Cranendonck Actief!,
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Amendement schrappen bezuiniging bibliotheek ilaarheeze

De raad van de gemeente Cranendonck in vergadering bijeen d.d.12 november 2019, overwegende dat:

© De gemeenteraad heeft besloten tot een bezuiniging van 100k op het bibliotheekwerk in Cranendonck
die blijkens informatie van het college voor 37k wordt doorgerekend naar de vestiging in Maarheeze
die daarmee m.i.v. 2020 nog een budget heeft van 45k;

© Het college inmiddels een traject van burgerparticipatie is gestart over de gevolgen daarvan voor de
bibliotheek in Maarheeze, dat dit traject inmiddels vertraging heeft opgelopen en dat de deelnemers
aan dit traject ook duidelijk worstelen met het gestelde kaders waaronder het maximale budget van
45k;

® In het verleden reeds vaker de dienstverlening vanuit de bibliotheek Maarheeze is ingekrompen en dat
blijkens de informatie van het college de bezuinigingen op de vestiging in Budel relatief eenvoudig zijn
te realiseren door de verhuizing van de bibliotheek naar de nieuwe Borgh;

© Het traject van burgerparticipatie geholpen zou zijn wanneer de bezuinigingstaakstelling van tafel zou
zijn en men zich verder inhoudelijk kan richten op een open en creatieve discussie over de toekomst
van het bibliotheekwerk in Maarheeze.

Besluit:

De beoogde bezuiniging van 37k op de bibliotheek in Maarheeze te schrappen en het traject van
burgerparticipatie vanuit dat kader voort te zetten om te komen tot een toekomstbestendige
bibliotheekvoorziening in Maarheeze.

en gaat over tot de orde van de dag.

Namens de fractie Cranendonck Actief!,

Cranendonck Actief! -www.cranendonckactief.nl - info@cranendonckactief.nl



CRANËNDONCK

ctief!
Amendement herinvoering budget Regeling fi aatsehappelijke
Participatie en bijzondere  ijstan 

De raad van de gemeente Cranendonck in vergadering bijeen d.d.12 november 2019, overwegende dat:

o De gemeenteraad bij de vaststelling van de begroting 2019 de budgetten voor maatschappelijke
participatie (19k) en bijzondere bijstand (25k) heeft geschrapt met een verwijzing dat voor jongeren de
weg naar Stichting Leergeld open staat;

e Zowel de Regeling Maatschappelijke Participatie als de bijzondere bijstand bij uitstek bedoeld waren
om mensen met de laagste inkomens en met de zwakste sociale positie in noodsituaties een steuntje
in de rug te bieden of de mogelijkheid te geven deel te nemen aan maatschappelijke activiteiten;

© Het wegvallen van deze voorzieningen juist de zwaksten in de Cranendonckse samenleving relatief
hard raakt (100 euro is een groot bedrag als je bijna niets meer hebt);

® Van rijksweg ooit de zogeheten  Klijnsma-gelden  beschikbaar zijn gesteld aan gemeenten om een
gericht armoedebeleid te kunnen voeren en dat armoede ook in Cranendonck (helaas) nog steeds
bestaat.

Besluit:

In twee stappen opnieuw middelen beschikbaar te stellen voor maatschappelijke participatie en bijzondere
bijstand (in 2020 22k en in 2021 44k) en het college te verzoeken hierover een actief informatiebeleid te

oeren gericht op de doelgroep.

en gaat over tot de orde van de dag.
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Amendement twee jaar doorschuiven onder oudsar  groen

De raad van de gemeente Cranendonck in vergadering bijeen d.d. 12 november 2019, overwegende dat:

o Het college voorstelt voor 2020 en 2021 tweemaal 73k uit te trekken voor de aanleg van en ombouw
naar onderhoudsarm groen;

e Deze ombouw een goede zaak is maar dat nu een keuze moet worden gemaakt tussen het investeren
in groen en het lenigen van de sociale nood bij een deel van onze inwoners;

® Het twee jaar doorschuiven van deze operatie voor de jaren 2020 en 2021 per saldo een dekking
oplevert van tvt/eemaal 73k.

Besluit:

De aanleg van en ombouw naar onderhoudsarm groen te starten in 2022.

en gaat over tot de orde van de dag.
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Amendement Wet Maatschappelij e Ondersteuning (WMQ)

De raad van de gemeente Cranendonck in vergadering bijeen d.d.12 november 2019, overwegende dat:

0 De gemeenteraad heeft afgesproken ook voor de jaren 2020 en 2021 telkens 10Ok te bezuinigen op de
uitgaven van de WMO, in het bijzonder op Hulp in het Huishouden;

o Deze bezuinigingen vooral gezocht worden in het verminderen van hulp bij wassen/strijken en
maaltijdvoorzieningen en door het terugdringen van het aantal mensen dat een beroep doet op Hulp in
het Huishouden;

o Het college in de begroting en in de burap 2 een aantal redenen aanvoert waarom die bezuinigingen
onder druk staan: stijging van de kosten en tarieven, vergrijzing, rijksbeleid t.a.v, de eigen bijdrage dat
een aanzuigende werking heeft etc;

o Het niet sociaal is mensen die zijn aangewezen op Hulp in het Huishouden in onzekerheid te houden
en te confronteren met steeds maar aanvullende bezuinigingen vanwege de opgelegde taakstelling en
het bovendien vaak gaat om mensen die in een zwakke sociale positie verkeren.

Besluit:

De voorgenomen bezuinigingen op de WMO voor 2020 en 2021 te halveren tot tweemaal SOK.

en gaat over tot de orde van de dag.
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Siotïe inzet vrijkomende  iddelen gemeenschappelijke regelingen
tfo.v,  uurzaa  ei 

De raad van de gemeente Cranendonck in vergadering bijeen d.d. 12 november 2019, overwegende dat:

® De gemeenteraad unanie  van mening is dat de groeiende bijdragen aan de gemeenschappelijke
regelingen dienen te worden beteugeld.

® Inmiddels, mede op initiatief vanuit Cranendonck, bij de gemeenschappelijke regelingen
bestuursopdrachten zijn uitgezet om met voorstellen te komen om tot besparingen te komen.

© In de loop van 2020 die bestuursopdrachten tot resultaten zullen moeten leiden die een concreet effect
zullen hebben op de gemeentelijke bijdragen m.i.v. 2021

® Duurzaamheid een speerpunt is uit het raadsprogramma waarvoor vooralsnog m.i.v. 2020 100k extra
beschikbaar wordt gesteld maar dat dit bedrag niet genoeg is om de ambities van het raadsprogramma
te kunnen uitvoeren.

Spreekt uit:

Dat de middelen die met ingang van 2021 zullen worden bespaard op de bijdragen van de gemeente
Cranendonck aan de gemeenschappelijke regelingen bij voorrang dienen te worden ingezet om de ambities m.b.t.
duurzaamheid in het raadsprogramma  Samen doen' te kunnen realiseren. Deze verschuiving van middelen wordt
gemaximeerd door wat nodig is om het ambitieniveau van de gemeenteraad te verwezenlijken.

en gaat over tot de orde van de dag.
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Motie teruggave extra verhogingen QZB

De raad van de gemeente Cranendonck in vergadering bijeen d.d. 12 november 2019, overwegende dat:

® Volgens de huidige plannen de OZB van 2019 t/m 2022 met 9,4% extra zal worden verhoogd vanwege
de financiële situatie van de gemeente Cranendonck.

o Naar het zich laat aanzien m.i.v. 2022 de financiële situatie van de gemeente lijkt te verbeteren maar
dat het nu nog te vroeg is definitieve besluiten te nemen over de jaren 2022 e.v.

e Het wel van belang is kaders op langere termijn te bieden want dat schept duidelijkheid.

Spreekt uit:

Dat de extra geheven en nog te heffen OZB vanwege de slechte financiële situatie van de gemeente wordt
teruggeven aan de inwoners in de jaren 2022 e.v. (c.q. niet wordt doorgevoerd) voorzover de financiële
situatie van de gemeente Cranendonck dat in die jaren mogelijk maakt.

en gaat over tot de orde van de dag.

Namens de fractie Cranendonck Actief!,

Koen van Laarhoven
Karei Boonen
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CRANENDONCK
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Motie: Sportaccommodatiebeleid

De gemeenteraad  an de Gemeente Cranendonck in vergadering bijeen op 12 november 2019

Overwegende dat:

o In het verleden door de gemeenteraad geen geld is gereserveerd voor het (groot) onderhoud van

gemeentelijke gebouwen en bezittingen.

o Op dit moment gewerkt wordt aan een meerjarig onderhoudsprogramma (MJOP)
sportaccommodaties.

® Verenigingen in nood niet de dupe mogen worden en zeker niet geremd mogen worden in hun

ontwikkeling.

• Als verenigingen goede plannen hebben, waarmee ze de toekomstige ambities van hun vereniging
kunnen realiseren, dient de gemeente gebruik te maken van de kwaliteit binnen deze verenigingen.

Roept het college op:

® In overleg met de verenigingen te komen met een oplossing voor de knelpunten op de sportparken in

Maarheeze (HCC Cranendonck) en Budel (sv Budel) en de uitkomst van deze gesprekken zo snel als
mogelijk terug te koppelen aan de  emeenteraad.

En gaat over tot de orde van de dag



Motie: Begroting Stimuleren woningbouwontwikkeling

De raad van de gemeente Cranendonck bijeen in vergadering op 12 november 2019,
behandelend agendapunt Programmabegroting 2020;

overwegende dat:

a we een aantrekkelijke gemeente willen zijn voor jongeren om zich te vestigen
o we een aantrekkelijke gemeente willen zijn voor ouderen om langer zelfstandig te

wonen
o de woonvisie 2018-2030 in januari 2018 is vastgesteld, en het

uitvoeringsprogramma Van visie naar realiteit  ter kennisgeving is aangenomen
® er op dit moment te weinig woningbouw plaatsvindt waardoor we de ambities/

behoeften zoals geformuleerd in de woonvisie niet gaan halen
® dat het niet aanvaardbaar is inwoners en andere partijen in de woningbouw nog

langer te laten wachten
o het contingent te bouwen woningen structureel niet gehaald is
o in het verleden verzuimd is om tijdig voor te bereiden (bijv. Neerlanden II) waardoor

kostbare tijd verloren is gegaan

roept het college op:
o pro-actief met projectontwikkelaars, particulieren en woningstichtingen in gesprek te

gaan, hun initiatieven voortvarend ter hand nemen, en samen op te trekken om

(starters- en levensloopbestendige) woningen en passende woonconcepten voor

diverse doelgroepen, bijvoorbeeld tiny houses en flexwoningen te ontwikkelen en
gerealiseerd te krijgen op /•O 

o alvast voor te bereiden op woonbehoefte die de komende jaren gaat ontstaan u /ï eJ,
o Te onderzoeken op welke manier invulling gegeven kan worden aan een ruimere

mogelijkheid tot woningsplitsing in alle bestemmingsplannen en met een voorstel
hieromtrent naar de raad te komen, uiterlijk 1 april 2020.

En gaat over tot de orde van de dag.

ELAN CDA Pro6 Cranendonck VVD



CRANENDONCK

Motie: Cultuurmiddelen

De raad van de gemeente Cranendonck bijeen in vergadering op 12 november 2019,
behandelend agendapunt Programmabegroting 2020;

Overwegende dat:
® Cultuur in Cranendonck inmiddels steeds meer op de kaart staat
b We verenigingen en initiatieven op gebied van cultuur willen ondersteunen bij de

ontwikkeling van hun activiteiten en hun organisatie
® Deze verenigingen en initiatieven een belangrijke  erbindende rol spelen in de

samenleving

o We een gezond verenigingsleven willen behouden
e We daarom het in de gemeente aanwezige aanbod en potentieel in cultuur zoveel

mogelijk willen benutten

Roept het college op:
o In kaart te brengen welke vormen van cultuurparticipatie en cultuureducatie in de

Cranendonckse gemeenschap aanwezig zijn.

o Vervolgens met een voorstel naar de raad te komen om binnen dezelfde financiële

kaders de nu beschikbare financiële middelen zo te verdelen dat Cranendonckse
initiatieven meer gewaardeerd worden dan initiatieven van buiten de gemeente.

En gaat over tot de orde van de dag.



Amendement: Begroting 2020 -Verenigingssubsidies

De raad van de gemeente Cranendonck in vergadering bijeen d.d. 12 november 2019,

O erwegende dat:

e Vanaf 2020 is er een bezuiniging van 40.000 euro op de verenigingssubsidies

ingeboekt.

• Het budget nu al onvoldoende is. Er moet dit jaar al 9% extra worden bezuinigd op

de accommodatiesubsidies voor de verenigingen

® De afgelopen jaren is er ook al bezuinigd op de verenigingen, doordat niet

altijd de prijscompensatie is toegevoegd aan het budget van de

verenigingssubsidies.

o De verenigingen het cement van de Cranendonckse samenleving vormen.

® Het vrijwilligerswerk juist moet worden gestimuleerd en niet moet worden

afgestraft.

o Dat er wel flink meer geld voor personeel wordt uitgetrokken. Dit moet weer

worden betaald door bezuinigingen op o.a. de verenigingen.

Besluit:

-De bezuiniging op de verenigingssubsidies van 40.000 euro incidenteel in 2020 te

schrappen.

En gaat over tot de orde van de dag,


